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Město Ústí nad Orlicí 

 
Osadní výbor 

Zastupitelstva města Ústí nad Orlicí 
pro městskou část  

Knapovec, Dolní Houžovec a Horní Houžovec 
 

ZÁPIS 
z 23. zasedání (veřejné) ze dne 12.6.2025 

 
počet listů: 6 

počet příloh/listů příloh: 1/1 
 

Přítomni: 
Ing. Zdeněk Bílý, Petr Mikulecký, 
Mgr. Ondřej Staněk, Hana Drobná 

Omluveni: Petr Strákoš, Vojtěch Kolář, Mgr. Ivana Nečekalová 

Hosté: Jiří Preclík 

Zapisovatel: Mgr. Ondřej Staněk 

Místo a čas jednání: 18:00, před KC Knapovec 

Program jednání: 

1. Podněty od veřejnosti 
2. Stavba VtE 
3. Komunikace 
4. Životní prostředí 
5. Ostatní 

 

1. Podněty od veřejnosti 

Byly zařazeny do kapitol dle témat, zde uvádíme seznam podnětů a dotazů: 

Kácení stromů v Knapovci nad č.p. 9 (zařazeno do bodu 3.2) 

Pozvánky na veřejný osadní výbor (samostatný bod v kapitole 4. Ostatní) 

Doplnění VO směrem k č.p. 35 v Knapovci (samostatný bod v kapitole 4. Ostatní) 
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Hnojiště v Knapovci nad starým prasečákem (samostatný bod v kapitole 4. Ostatní) 

Řezání a sekání dřeva v areálu Aveny v Knapovci (samostatný bod v kapitole 4. Ostatní) 

 

 

2. Komunikace 

2.1. Oprava komunikací v Dolním Houžovci 
Je zpracovaná CN od pana Dlouhého na opravy komunikací. Rozdělena do dvou částí. Majitel č. ev. 1 
bude vyzván k souhlasu s vedením odvodňovacího kanálu přes jeho pozemek (věcné břemeno). 

Návrhy a doporučení: 

OV navrhuje dořešení věcného břemene na odvodnění. 

Řešení: 

Probíhá realizace, včetně srážky a odvodnění. 

Zbývá dořešení opravy komunikace od kaple k mostku. Uvažuje se o umístění žlabovek podél 
komunikace. Problém je s umístěním kabelu od VO v malé hloubce, který může být poškozen nebo 
znepřístupněn při umístění žlabovek. 

Proběhne schůzka na místě ohledně opravy komunikace od kaple k mostku (zbývající část). 

2.2. Oprava komunikace v Knapovci od č.p. 111 k bytovkám (okolo MŠ a sálku) 
CN Dlouhý –původní plánovaný úsek byl rozdělen na 2 části, první část ke křižovatce u MŠ už byla 
zrealizována, aktuálně se řeší pokračování od MŠ k bytovkám. 

Řešení: 

Dokončeno. 

Je zpracována projektová dokumentace na parkoviště u MŠ, čeká se na rozpočet/cenovou nabídku. 
Zazněl názor, že před výstavbou parkoviště má dostat přednost další úsek komunikace. Bude 
zpracována i CN na další úsek komunikace směrem k bytovkám, potom bude rozhodnuto, která akce 
bude mít prioritu. 

2.3. Vybudování srážek v D. Houžovci 
Návrhy a doporučení: 

OV navrhuje umístit dvě srážky do nezpevněné komunikace mezi č.p. 72 a 71. 

OV navrhuje umístit dvě srážky do asfaltové komunikace č.p. 62 a 38. 

OV navrhuje umístit srážku na cestě u č.p. 71. 

Řešení: 

Předáno na odbor dopravy. Je třeba dořešit, kde budou srážky umístěny a na který pozemek se bude 
odvádět voda. Bude svolána schůzka. 

2.4. Podemletá silnice u č.p. 145 v Knapovci 
Silnice je podemletá vodou a hrozí ulomením a propadnutím asfaltového povrchu. 

Návrhy a doporučení: 

OV navrhuje schůzku na místě. 
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Řešení: 

2.5. Údržba cesty od mostku v údolí směrem nahoru k zastávce u Aveny 
Cesta je zarostlá, bylo by dobré ji udržovat (vysekat). 

Návrhy a doporučení: 

OV navrhuje přidat vysekání cesty do paušálu sekání. 

2.6. Cesta v H. Houžovci k č.p. 1 a 5 
Cesta má vyjeté koleje a je rozbitá od vody. Potřebovala by strhnout a navézt frézink nebo štěrk.  

Návrhy a doporučení: 

OV navrhuje schůzku na místě. 

 

3. Životní prostředí 

3.1. Rybník Dolní Houžovec 
Dokončena realizace dle PD na utěsnění a zpevnění původní části hráze. 

Při vybudování nového vtokového tělesa byl přehrazen potok a veškerá voda teče do rybníka a tím 
veškeré nečistoty (listí, větve a splavená zemina) se bude ukládat v rybníce.  

Rybáři vypověděli nájemní smlouvu na rybník. 

Návrhy a doporučení: 

OV navrhuje provést rozbor sedimentu z rybníka, jestli je možné odtěžený sediment odvézt na pole. 

Pan Bílý kontaktoval firmu, která provede analýzu sedimentu (v ceně 10 tis. Kč). Bude třeba odebrat 
vzorek. Je třeba vyžádat od OŽP, na které prvky má být zaměřena analýza. 

Řešení: 

Byl proveden rozbor sedimentu. Existuje protokol o rozboru (doručen paní Stankové). Žádáme o 
vyjádření OŽP k možnosti odtěžení sedimentu z rybníka. Následně bude získání CN na odtěžení. 

3.2. Prořezání stromů a keřů 
OV navrhuje prořezat následující stromy: 

Knapovec 

- prořezání stromů podél cesty mezi sálkem a čp. 149 – zasahují na soukromé pozemky – bude 

provedeno na jaře. 

- V Knapovci v údolí mezi č.p. 148 a 11, dva smrky – biologicky napadené, hrozí pádem při větru – OV 
navrhuje pokácet. – je zadáno posouzení arboristou 

- V Knapovci – Lípy u bytovek u Aveny ve špatném stavu, hrozí pádem větví a dalším rozpadem – 
jedná se o památné stromy město prověřuje možnosti údržby. – byl zpracován posudek, že se 

nedoporučuje kácet, ale mělo by být provedeno ošetření, prořezání. 

- V Knapovci nad č.p. 9 pod č.p. 88 je několik jasanů, které hrozí pádem. Doporučujeme prověřit jejich 
zdravotní stav a bezpečnost a případně vykácet, aby neohrožovaly domy. 

Řešení: 

Popsáno výše kurzivou 
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3.3. Potok s retenční nádrží H. Houžovec mezi točnou a hájovnou 
Nádrž je zanesená a neplní svůj účel. Je třeba zajistit vyčištění s vlastníkem pozemku. 

Už probíhalo jednání s vlastníkem – Lesy ČR, měli by rybník vyčistit, zatím není vyčištěn. 

Řešení: 

Potok byl vyčištěn a vyčištění retenční nádrže budou řešit Lesy ČR. Zatím nevyčištěno, město urguje 
Lesy ČR, zatím bez úspěchu. Řeší se majetkové záležitosti. 

 

4. Ostatní 

4.1. Pozemek p.p.č. 64 D. Houžovec 
Návrhy a doporučení: 

OV navrhuje vykoupit nebo směnit pozemek p.p.č. 64 v D. Houžovci na vybudování dětského hřiště a 
odpočinkového místa. 

Řešení: 

Je v procesu převodu od SPÚ. 

4.2. Zastávka BUS Knapovec 
Zastávka (čekárna) byla demontována při opravě komunikace 

Návrhy a doporučení: 

OV navrhuje osadit novou čekárnu místo té demontované. Navrhujeme osadit čekárnu na protější 
stranu silnice (směrem na Ústí nad Orlicí), pokud to bude možné. Navrhujeme schůzku na místě. 

4.3. Nedostatek světla z VO v D. Houžovci naproti r.d. č.p. 61 
Zarostlé svítidlo VO neposkytuje dostatek světla. 

Návrhy a doporučení: 

Navrhujeme prořezat okolí stávajícího svítidla VO u č. p. 61. Navrhujeme schůzku na místě. 

Rešení: 

Bylo prořezáno a sloup byl posunut, ještě musí být umístěno svítidlo. 

4.4. Poškozený kovaný plot u nedávno restaurované sochy P. Marie u Aveny 
V Knapovci u žluté haly Aveny byla loni obnovena socha p. Marie s kovaným oplocením. 

Oplocení bylo poškozeno, patrně nárazem nákladního vozidla/přívěsu za traktor. Foto v příloze. 

Návrhy a doporučení: 

OV doporučuje zajistit opravu.  

Rešení: 

Plot byl opraven, pískovec zalepen. 

4.5. U staré hasičárny se koryto potoka přibližuje ke stavbě 
Knapovecký potok u staré hasičárny se po povodni v září 2024 přiblížil (vymleté koryto) ke stavbě 
staré hasičárny. Koryto potoka ohrožuje stabilitu lávky, která vede přes potok k soukromému domu. 

Návrhy a doporučení: 
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OV doporučuje dosypat vymletý břeh a zkontrolovat/opravit pevnost lávky (mostku). 

Řešení: 

Město zjišťuje CN na zpevnění břehu/řešení situace. 

4.6. Zpracování studie ochrany před přívalovými dešti 
Je zadáno zpracování studie ochrany před přívalovými dešti v povodí Knapoveckého potoka v ceně 
598.950 Kč s DPH – firma AQUA PROCON s.r.o. 

Studie bude předložena Radě 30.6. na OV v Knapovci bude prezentována v záři na veřejném zasedání 
(asi druhý týden v září). 

4.7. Změna nájemce sálku 
K 30. 6. 2025 končí nájem sálku TJ Knapovec. Bude se vybírat nový nájemce. 

Návrhy a doporučení: 

Na 21. jednání OV byly navrženy body do nájemní smlouvy. 

Řešení: 

Všechny navrhované body byly schváleny, kromě zařazení buňky do jedné nájemní smlouvy s KC. 

RM rozhodla, že buňka bude pronajímána samostatně a zároveň vypsala VŘ na nového nájemce jak 

KC, tak kontejneru (každé zvlášť). Důvodem je očekávání více zájemců o pronájem buňky. 

Čeká se dohodu rady města s nájemcem. 

4.8. Obecní pozemek – komunikace zarostlá náletem a trním 
Obecní pozemek p.p.č. 1079 v k.ú. Knapovec v úseku od okraje zahrady domu č.p. 118 ke křížku pod 

kaštany vedle č.p. 177, původně cesta, je zarostlý keři a trním.  

Návrhy a doporučení: 

OV navrhuje vysekání cesty ke křížku, aby bylo možné ji případně svépomocně udržovat místními. 

4.9. Lavička kolem lípy u Sluneční stráně 
U sluneční stráně je stará lípa, hezké zákoutí. Pozemek 767/11 v k.ú. Knapovec. 

Návrhy a doporučení: 

OV doporučuje zhotovit kruhovou lavičku kolem stromu. Žádáme město o získání CN na zhotovení 

lavičky. 

Řešení: 

Čeká se na CN. 

4.10. Rozšíření dětského hřiště v Horním Houžovci 
Dětské hřiště v Horním Houžovci je využívané a hodilo by se ho rozšířit. 

Návrhy a doporučení: 

OV doporučuje osadit v H. Houžovci u točny nový kolotoč v ceně 78 650 Kč vč DPH (CN dodal 

Strákoš). OV se podílí 50 % na financování, 50 % financuje město.  
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Řešení: 

Nový kolotoč byl instalován. 

4.1. Doplnění VO směrem k č.p. 35 

Žádost o doplnění svítidel veřejného osvětlení směrem k č.p. 35 v Knapovci. 

Návrhy a doporučení: 

Prověřit možnost přesunu nebo přidání svítidla. 

4.2. Hnojiště v Knapovci u starého prasečáku 
Hnojiště je stále na stejném místě (už minimálně 20 let), nepřemisťuje se, a když prší stéká močůvka 
po cestě do vesnice. 

Návrhy a doporučení: 

Předat jako stížnost na odbor životního prostředí k řešení. 

4.3. Řezání a sekání dřeva v areálu Aveny v Knapovci 
Pokračuje řezání a sekání dřeva o víkendu i v brzkých ranních hodinách, které ruší místní obyvatele. 

Návrhy a doporučení: 

Zjistit možnosti řešení a ochrany práv občanů. 

4.4. Pozvánky na veřejný osadní výbor 
Byl vznesen podnět od občanů, aby byla informace o veřejných zasedáních zveřejňována 
prostřednictvím jiných kanálů než jen plakátků a informace v zápisu.  

Padl návrh zveřejnit informaci např. v Ústeckých listech. 

Návrhy a doporučení: 

Určit termín veřejného zasedání OV s dostatečným předstihem, aby mohl být zveřejněn v Ústeckých 

listech a zajistit jeho zveřejnění. 

Hlasování ke všem bodům:  

Pro: 4 Ing. Zdeněk Bílý, Petr Mikulecký, Mgr. Ondřej Staněk, Hana Drobná 

Proti: 0  

Zdržel se: 0  

Chyběl: 3 Petr Strákoš, Vojtěch Kolář, Mgr. Ivana Nečekalová 

 

Termín příštího jednání: 
7. 8. 2025 od 18:00 na sále v Knapovci 
 
Přílohy zápisu: 

1. Prezenční listina 

Zapsal: Mgr. Ondřej Staněk Zapisovatel 12. 6. 2025 

Ověřil: Ing. Zdeněk Bílý 
Předseda osadního 
výboru 

12. 6. 2025 

 




